

Зарплатні показники та неоподатковувані ліміти у 2026 році

Мінімальна зарплата і прожитковий мінімум

Показник	Розміри, грн
Мінімальна зарплата:	
• місячна	8647
• погодинна	52
Прожитковий мінімум:	
• для дітей віком до 6 років	2817
• дітей віком від 6 до 18 років	3512
• працездатних осіб	3328
• осіб, які втратили працездатність	2595
• на одну особу в розрахунку на місяць	3209

Індексація зарплати

Правила на 2026 рік	
Із січня	Обнулїть. Суму індексації, що склалася у грудні 2025-го, у січні не нараховуйте
Базовий місяць для усіх працівників	Січень 2026-го
Вперше виникне індексація	У квітні або пізніше, коли ІСЦ наростаючим підсумком перевищить 103%
Зарплату індексуйте в межах прожиткового мінімуму для працездатних осіб	3328 грн

Бронювання працівників

Показник	Розмір, грн
Середня зарплата працівників для критерію критичності	21 617,50
Щомісячна зарплата заброньованого працівника	21 617,50

Середня зарплата для продавців тютюну, алкоголю та пального

Показник	Розмір, грн
Середня щомісячна зарплата суб'єкта господарювання, який має ліцензію на роздрібну торгівлю алкогольними напоями, сидром та перрі (без додавання спирту), тютюновими виробами, рідинами для електронних сигарет, пальним	17 294,00
Якщо всі місця роздрібної торгівлі (роздрібної торгівлі пальним) розташовані за межами населених пунктів — адміністративних центрів областей і м. Києва та м. Севастополя на відстані від 50 км і мають торговельні зали площею до 500 кв. м, середня щомісячна зарплата працівників має становити не менше ніж 1,5 МЗП на 1 січня звітного (податкового) року	12 970,50
ФОПи, які не мають найманих працівників, аби зберегти ліцензію на роздрібну торгівлю зазначеними підкацизними товарами, мають дотримуватися згаданих показників, але стосовно розміру загального місячного оподаткованого доходу	

Максимальні та мінімальні суми лікарняних і декретних

Показник	Розмір, грн
Мінімальний розмір декретних: - місячний; - денний	8647,00 284,07
Максимальний місячний розмір лікарняних і декретних	172 940,00
Максимальна денна зарплата, якщо страховий стаж за останніх 12 місяців менший ніж шість місяців: - для лікарняних; - декретних	284,07 568,13

Максимальний та мінімальний ЄСВ

Показник	Розмір, грн
Мінімальний страховий внесок за місяць	1902,34
Максимальна місячна база, з якої нараховують ЄСВ	172 940,00
Максимальний місячний розмір нарахованого ЄСВ	38 046,80

Розміри податкової соціальної пільги (ПСП)

Показник	Сума, грн
Граничний дохід для застосування ПСП (загальний випадок)	4660
Базова ПСП (пп. 169.1.1, 169.1.2 ПК)	1664
ПСП у розмірі 150% базової ПСП (пп. 169.1.3 ПК)	2496
ПСП у розмірі 200% базової ПСП (пп. 169.1.4 ПК)	3328

ПСП для працівників із дітьми

Категорія працівника	Граничний розмір для ПСП, грн	Розмір ПСП, грн
Утримує двох і більше дітей віком до 18 років	Для одного з батьків – 4640 × кількість дітей віком до 18 років. Для другого – 4640	1664 × кількість дітей віком до 18 років
Одинокa мати (батько), вдова (вдівець) чи опікун, піклувальник, які мають дитину (дітей) до 18 років		2496 × кількість дітей віком до 18 років
Утримує дитину (дітей) з інвалідністю віком до 18 років		2496 × кількість дітей з інвалідністю віком до 18 років

Мінімальні та максимальні аліменти на дитину

Показник, грн	Вік дитини		
	до 6 років	від 6 до 18 років	від 18 до 23 років
Мінімальний гарантований розмір	1408,50	1760,50	1664,00
Мінімальний рекомендований розмір	2817,00	3521,00	3328,00
Максимальний розмір	28 170,00	35 210,00	33 280,00

Розміри неоподатковуваних доходів працівників*

Вид доходу	Розмір, грн
Негрошовий подарунок (пп. 165.1.39 ПК)	2161,75
Нецільова благодійна допомога, в т. ч. матеріальна (пп. 170.7.3 ПК)	4660,00
Допомога на поховання (пп. «б» пп. 165.1.22 ПК)	9320,00
Плата на користь вітчизняних вищих та професійно-технічних навчальних закладів за здобуття освіти, підготовку чи перепідготовку (пп. 165.1.21 ПК)	25 941,00
Борг за укладеним цивільно-правовим договором, за яким сплинув строк позовної давності (пп. 164.2.7 ПК)	1664,00
Основна сума боргу (кредиту), що його простив (анулював) кредитор за своїм самостійним рішенням, не пов'язаним із процедурою банкрутства, до сплину строку позовної давності (пп. 165.1.55, пп. «д» пп. 164.2.17 ПК)	2161,75
Виплати чи відшкодування (окрім зарплати чи інших виплат і відшкодувань за цивільно-правовими договорами) за рішенням профспілки (пп. 165.1.47 ПК)	4660,00

* Суми доходів, що перевищують наведені розміри, оподатковують ПДФО та військовим збором на загальних підставах.

Розміри податків та ЄСВ для ФОПів-єдинників

Група ЄП	Річний ліміт доходу, грн	Розмір (ставка) ЄП, грн, %	Військовий збір, грн, %	Мінімальний ЄСВ за себе, грн
Перша	1 444 049	332,80 грн/місяць	864,70 грн/місяць	• 5707,02 — за квартал - або • 1902,34 — за місяць
Друга	7 211 598	1729,40 грн/місяць		
Третя	10 091 049	5% або 3% (+ ПДВ) доходу	1% доходу	

Місцеві податки та збори

Вид податку та збору	Розмір, грн
Туристичний збір	Ставки збору за кожен добу тимчасового розміщення особи для: • внутрішнього туризму — 0,5% МЗП (у 2026 році — 43,24 грн); • в'їзного туризму — 5% МЗП (у 2026 році — 432,35 грн) (пп. 268.3.1 ПК)
Податок на нерухомість	Ставки податку для об'єктів житлової та/або нежитлової нерухомості залежно від місця розташування (зональності) і типів об'єктів нерухомості встановлюють у розмірі, що не перевищує 1,5% МЗП (станом на 1 січня) за 1 кв.м. бази оподаткування (пп. 266.5.1 ПК). У 2026 році — 129,71 грн
Транспортний податок	Об'єктом оподаткування є легкові автомобілі: • з року випуску яких сплинуло не більше ніж п'ять років (включно); • середньоринкова вартість яких перевищує 375 МЗП на 1 січня (пп. 267.2.1 ПК). У 2026 році — 3 242 625 грн
Збір за паркування авто	Ставку збору встановлюють за кожен день діяльності з паркування у гривні за 1 кв. м площі земельної ділянки, відведеної під паркування, в розмірі до 0,075% МЗП станом на 1 січня (пп. 268-1.3.1 ПК). У 2026 році — 6,49 грн